
August Kitzbergi nimelise Gümnaasiumi Hoolekogu koosoleku 

PROTOKOLL 

Karksi-Nuia          06.02.2024 nr 3 

Algus 18.30, lõpp 20.30 

 

Osalesid: Jaak Israel, Meelis Rull, Arvo Maling, Sigrit Teng, Liis Märtson, Ene Talu, Eva 
Jassik, Airika Lainoja, Piia Marjak, Adelle Laande, Silvi Hannus, Katrin Johanson 

Puudusid: Rando Ruusväli 

Kutsutud külalised: - 

Koosoleku juhataja: Meelis Rull 

Protokollija: Airika Lainoja 

 

PÄEVAKORD: 

1. Lastevanematekogu edasine areng 
2. Lastevanematekogult tulnud punktide arutelu 
3. B korpuse 3. korruse mänguruumi arengud 
4. Köögi sööklaruumi renoveerimise olukord 
5. Streigi kokkuvõte/tulem 
6. Direktoripoolsed teemad ja muud jooksvalt lisanduvad teemad 
 

Arutatud päevakorra punktid ja vastuvõetud otsused:   

1. Lastevanematekogu edasine arendamine  

Arutati/kuulati: M.Rull ja L.Märtson jagasid infot, et hetkel on olnud lastevanematekogu 
aktiivsus pigem madal ja algatasid arutelu, kuidas seda paremini käima saada.  

Osad hoolekogu liikmed tõstatasid küsimuse, et kas lastevanematekogu ikka üldse on vajalik 
ja kas see pole lihtsalt samade teemade duubeldamine. Samas teised jälle näevad seda olulise 
lisalülina ja vahepuhvrina, et kaasata rohkemaid lapsevanemaid julgemalt kooli teemades 
kaasa rääkima ja mõtlema.  

Direktor J. Israel tegi ettepaneku, et ka LVK tegevuse kohta tuleks koostada siis põhikiri, et 
saaks selgelt ja konkreetselt sõnastatud ametlik eesmärk, ülesanded, liikmed ja töövorm. 
Sellega oldi nõus.  

Samuti arutleti, et tuleks edaspidi ka juba enne hoolekogu valimiste kandidaatide üles seadmist 
anda info, et neilt oodatakse oma klassi esindamist LVK-s. Hetkel klasside esindajad, kes 
hoolekogusse ei pääsenud, on oma klassi esindamise rolli pigem soiku jätnud.  



Sellest kerkis ka teema, et mitmed inimesed olid mitme klassi esindajana hoolekogu 
kandidaadid sel aastal ning see vähendab kaasatud lapsevanemate ringi ning võiks edaspidi 
mitte lubatud olla.  

Otsustati: Järgmine LVK koosolek kutsutakse kokku 5. märtsil kell 18.00.  

Hoolekogu liikmed, kes ise ei saa või ei soovi oma klassi ka lastevanematekogus esindada, 
leiavad ise oma klassist uue lapsevanemate esindaja, kes osaleks LVK koosolekutel ja 
tegevuses.   

Liis Märtson saadab lastevanematekogule laiali infokirja hetkeseisude ja tegevuste kohta ning 
kutsub üles kaasa mõtlema.  

Koostatakse esimesel võimalusel LVK põhikiri ja tegevuskava. 

 

2. Lastevanematekogult tulnud punktide arutelud 

Arutati/kuulati: L.Märtson saatis enne seekordset hoolekogu koosolekut kirja, et LVK 
esindajad uuriksid murekohtade ja teemade osas ning esitatud küsimused/murekohad olid 
järgmised: 

• Kokandustunni vahendid võiks maksta ja muretseda kool, sest tihti juhtub, et 
keegi unustab oma kokku lepitud toiduained toomata. Hoolekogu leidis 
üksmeelselt, et mõistlik on siiski jätkata vanaviisi ja kasvatada sellega laste endi 
vastutustunnet ja planeerimisoskust. Õpetajatel on üldiselt siiski olemas ka mingi 
„igaks-juhuks“ varu, et söök päris tegemata ei jää.  

• Tööõpetuse tunnid võiksid olla järjest, ühe tunniga ei jõua väga palju tegevust tehtud 
saada. Direktor andis teada, et järgmisest õppeaastast on see plaanis. 

• Põhikooli esimeses astmes antakse liiga palju koduseid ülesandeid. Selles osas on 
väga erinevad kogemused ka hoolekogu liikmete endi erinevate klasside lastel ning 
tegelikult ka sama koormuse puhul õpilased tajuvad õpimahtu väga erinevalt. Samuti 
need õpilased, kes tunnis jõuavad vähem teha, neil jääb paraku rohkem koju teha.  
Õpilasesinduse esindaja A.Laande avaldas arvamust, et nädalavahetuseks võiks olla 
vähem õppida, et saaks rohkem puhata. Direktori soovitus oli suhelda õppemahu osas 
esmalt otse aineõpetajaga või klassijuhatajaga.  

• Algastme tunniplaani muutus sel poolaastal liiga suur. Väga raske ühildada 
huviringide ja muusikakooliga, lapsed ei saa huviringidega jätkata ajakava 
mitteklappimise tõttu. Lapsevanemate palve, et tunniplaani sisulise muutusega jääks 
tundide arv päevadel samaks kui õppeaasta algul. 
Direktor jagas infot, et tunniplaani muutumise põhjustab mitu asjaolu ning osapooli 
kellega tunniplaani kokkupanemisel arvestada on palju. On mitmeid õpetajaid, kes 
käivad AKG-s osalise koormusega ning seega tuleb nende tunde tunniplaani paigutades 
arvestada ka nende õpetamiskoormusega teistes koolides. Hetkel veel tehakse vajalikke 
muudatusi ja sätitakse tunniplaani lõplikult paika.  

• Uue tunniplaani kohaselt neljandal klassil osadel päevadel koolikott liiga raske, 
sest vaja kaasas kanda pea kõikide ainete õpikud pluss kehalise kasvatuse riided. 
Lahenduseks see, et on võimalik jätta õpikuid kooli, kui neist kodus midagi teha vaja 



ei ole. Eeldab küll lastelt veidi etteplaneerimise harjutamist. Õpetajad saavad selles 
abiks ja toeks olla. 

• Kiusamine võimlas vahetundide ajal, suuremad poisid (peamiselt 6.-7. klassi omad) 
võtavad väiksematel palli ära. On olnud teemaks juba korduvalt ja tuntakse, et pole 
saanud lahendust.  
Direktori sõnul neid olukordi lahendatakse pidevalt juhtumipõhiselt. Samas võimlat 
kinni panna ka ei taheta, sest on hea, kui lapsed saavad oma energiat seal välja elada 
vahetundides. Hoitakse rohkem silma peal ja jälgitakse.  
Õpetaja S.Hannuse ettepanek on, et selliste noorte ja olukordadega tuleks tegeleda 
pikemaajaliselt koostöös sotsiaalpedagoogiga juba pigem varakult. Üldiselt sellised 
konfliktid järjest võimenduvad ja kiusamine muidu süveneb.  

• Kas pikapäeva söök on saadaval vaid ühel vahetunnil peale kuuendat tundi? On 
arvestatud sellega, et erinevad huviringid ja tegevused algavad ja lõppevad eriaegadel 
ning seega pikapäeva söök on laual 13.50 – 14.30, kuid süüa saab ka hiljem, siis tuleb 
lihtsalt julgelt köögitöötajatelt küsida.  

• Algklasside tantsutundide teema – tekitas mitmeid küsimusi erinevatel inimestel. Et 
esiteks on ta huviring, aga kohustuslik ning keset koolipäeva. Gruppide jaotamine (osad 
harjutavad tantsupeoks, osad mitte) ka tekitas segadust. Nende teemade osas arutletakse 
esialgu otse direktori, õppejuhi ja tantsuõpetajaga edasi.  

• Lapsevanemad ei ole tuttavad koolimajaga, kas võimalik saada ringkäiku – igal 
kevadel toimub koolis avatud uste päev ning kõik lapsevanemad on teretulnud kooliga 
tutvuma, tundides osalema ning ka koolisööki sööma. Infot jagatakse Stuudiumis. 

Otsustati: Hoolekogu liikmed annavad info küsimuste osas edasi ning küsitakse ka edaspidi 
enne Hoolekogu koosolekut lapsevanemate murekohti ja teemasid.  

 

3. B-korpuse kolmanda korruse mänguruum 

Arutati/kuulati: M.Rull jagas infot, et tänaseks on kõik eriosade projekteerimised kinnitatud 
ja töös. Vald toetab seda projekti 3000 euroga ning sellega saab tellida selle ruumi elektri, 
kütte, ventilatsiooni ja insenerlahenduste projektid. Valla ehitusnõunik organiseerib hanked, 
mille tähtaeg on kuu aega. Ettevõtjatele on info juba laiali saadetud, asi edeneb ja hiljemalt 
sügiseks on loodetavasti see projekt teostatud ja lastele kasutamiseks valmis. 

Otsustati: Jagatakse jätkuvalt infot projekti edenemisest ja vajalikust abist jooksvalt nii 
Hoolekogule kui ka lastevanematekogule.  

 

4. Kooli söökla renoveerimise olukord 

Arutati/kuulati: Direktor J.Israel jagas infot, et hange kogu söökla rekonstrueerimisele on 
välja kuulutatud kolmes osas: köök, söögisaal ja ventilatsioon. Kuna kõik osad on omavahel 
seotud, siis tegelikult eelistatakse teha kõik kohe ja korraga, aga kuna eelarves on hetkel selle 
jaoks 170 000 eurot, siis võib juhtuda, et tuleb siiski teostada etappide kaupa.  

Kui läheb ehituseks, siis tuleb arvestada, et kindlasti mõjutab see uue õppeaasta esimese poole 
toitlustamist koolis. Täpsemalt selgub siis, kui hanke tulemused ja täpsem tegevusplaan paigas.  



Otsustati: Järgmiseks hoolekogu toimumiseks on vast juba rohkem ja täpsemat infot projekti 
edenemisest.  

 

5. Streigi kokkuvõte 

Arutati/kuulati: M. Rull päris aru, et kas ja kuidas nädalane streik mõjutab õpilaste õppetööga 
järjel olemist. Direktori sõnul nädalane streik õppekava läbimist oluliselt ei mõjuta, jõutakse 
suve alguseks tõenäoliselt kenasti kõik vajalik materjal läbi töötada.  

Otsustati: - 

 

6. Direktori ja teiste poolt algatatud teemad 

Arutati/kuulati:  

• Direktor rääkis 05.02.24 Postimehes ilmunud koolide edetabelist, kus AKG-l on välja 
toodud Viljandimaa parim keskmine tulemus eelmise aasta matemaatika riigieksamil. 
See on väga positiivne! Samuti olid ka teised tulemused igati head ja 
konkurentsivõimelised. Segadust tekitas Postimehe tabeli paremusjärjestuse 
arvutamise loogikavead, kus kehvemate tulemustega koolid on AKG-st oluliselt 
eespool. Tegelikkuses aga on AKG jätkuvalt tugevat hariduslikku põhja pakkuv kool. 

• Koolimaja ventilatsioon ei toimi jätkuvalt täielikult. B-korpuses töötab ja toimib, aga 
A-korpuses on olnud tehniline probleem ja ei tööta juba 2 nädalat. Tegeletakse 
lahendamisega. 

• Ujulas polnud vahepeal sooja vett pikalt. Soojavaheti pesti läbi ja nüüd töötab jälle. 

Otsustati: - 

 

7. Hoolekogu järgmine koosolek 

Arutati/kuulati: M. Rull pakkus järgmiseks hoolekogu koosoleku kuupäevaks välja 19. märts 
2024, algusega kell 19.   

Otsustati: Järgmine hoolekogu koosolek toimub teisipäeval, 19. märtsil kell 19.00 

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/         /allkirjastatud digitaalselt/  

Meelis Rull             Airika Lainoja   

Koosoleku juhataja          Protokollija 

 


